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Взаимосвязь образа субъекта затрудненного общения и коммуникативных 

характеристик белорусов и грузин : аннотация к дипломной работе / Егор 

Артемович Аниферик; Факультет философии и социальных наук, Кафедра 

психологии; науч. рук. Ю.С. Смирнова. 

Объект исследования – образ субъекта затрудненного общения белорусов 

и грузин. 

Предмет исследования – взаимосвязь образа субъекта затрудненного 

общения и коммуникативных характеристик белорусов и грузин. 

Цель исследования – определить характер взаимосвязи образа субъекта 

затрудненного общения и коммуникативных характеристик белорусов и грузин. 

Основные результаты. В результате проведенного исследования было 

выявлено, что грузины в целом имеют средние показатели по оценке 

затрудняющих общение характеристик выше, чем белорусы. 

Что касается различий в описании образа субъекта затрудненного общения 

у белорусов и грузин, то были обнаружены различия в оценках характеристик, 

описывающих умения и навыки организации взаимодействия, а также в оценках 

отдельной группы характеристик, описывающих условия общения. В описаниях 

образа субъекта затрудненного общения грузины выше оценивают эти 

характеристики, нежели белорусы. 

Данные, полученные в исследовании, позволили установить, что белорусы 

и грузины имеют абсолютно разную структуру корреляционных связей – ни одна 

из взаимосвязей не повторяется. Более того, стоит также отметить, что ни одна 

из коммуникативных особенностей, которая входит в структуру 

корреляционных связей белорусов, не участвует в структуре корреляционных 

связей грузин. Это же замечание справедливо и для коммуникативных 

особенностей, входящих в структуру корреляционных связей грузин. Это 

наблюдение свидетельствует о том, что для белорусов и грузин присущи 

абсолютно разные взаимосвязи образов субъекта затрудненного общения и 

коммуникативных характеристик, что, в свою очередь, указывает на то, что хоть 

белорусы и грузины и имеют достаточно похожий обобщенный образ субъекта 

затрудненного общения – он формируется на совершенно разных основаниях. 
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Correlation between the image of the subject of defficult communication and the 
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Object of research: the image of the subject of deficiency communication 

between belarusians and georgians. 

Subject of research: correlation between the image of the subject of defficult 

communication and the communicative characteristics of belarusians and georgians. 
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Purpose of research: to determine the nature of the correlation between the 

image of the subject of deficiency communication and the communicative 

characteristics of belarusians and georgians. 

The results. As a result of the study, it was revealed that the Georgians as a 

whole have average indicators for assessing the characteristics that hinder 

communication are higher than the Belarusians. 

As for the differences in the description of the image of the subject of difficult 

communication among Belarusians and Georgians, differences were found in the 

assessments of characteristics that describe the skills and abilities of organizing 

interaction, as well as in the assessments of a separate group of characteristics that 

describe the conditions of communication. In describing the image of the subject of 

difficult communication, Georgians rate these characteristics higher than Belarusians. 

The data obtained in the study made it possible to establish that Belarusians and 

Georgians have a completely different structure of correlations - none of the 

relationships is repeated. Moreover, it is also worth noting that none of the 

communicative features that are included in the structure of Belarusians' correlations 

are involved in the structure of Georgians' correlations. The same remark is true for the 

communicative features that are part of the structure of Georgian correlations. This 

observation indicates that Belarusians and Georgians have completely different 

relationships between the images of the subject of difficult communication and 

communicative characteristics, which, in turn, indicates that even though Belarusians 

and Georgians have a fairly similar generalized image of the subject of difficult 

communication, it is formed on completely different grounds. 

Keywords: DIFFICULT COMMUNICATION, IMAGE OF THE SUBJECT 

OF DIFFICULT COMMUNICATION, COMMUNICATION CHARACTERISTICS, 

GEORGIANS, BELARUSIANS, INTERCULTURAL COMMUNICATION. 
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